
                            

     „Čím vyššie sme postavení, tým pokornejšie by sme 
mali kráčať.“

     Vážené publikum, tento citát od Marca Tullia Cicera, bude 
dnes sprevádzať moje uvažovanie o tomto výroku. Platí to len v
politike alebo všeobecne? 
     Keď sa dostaneme do určitej vyššej pozície, získame 
popularitu, slávu, moc. Nesmú nám stúpnuť do hlavy tieto 
spomenuté tri veci. Popularita je len obľúbenosť medzi 
druhými, ale aj tu, priatelia, vzniká akýsi druh zodpovednosti, a 
nevravím o popularite medzi priateľmi, ba či menšou skupinou 
ľudí, ale o takpovediac o davoch. V takom prípade, už ako 
známe osobnosti musíme znášať väčšiu formu kritiky, záťaže a 
rozmýšľania, aké veci spravíme. Už tu máme akúsi 
zodpovednosť.        
      Keď by som mal povedať niečo o sláve..., pokiaľ sláva 
stúpne do hlavy, to je tá najhoršia vec, aká sa môže človeku 
stať. Prečo? Pretože prestane vnímať svet okolo seba, zahľadí 
sa do seba, obľubuje sa, je v stave ošiaľu. A myslí si, že môže 
všetko a rovnaké je to aj s mocou. Človek si myslí, že mu patrí 
svet, že môže robiť, čo on chce. Nezvykne počúvať dobré rady, 
srdce mu zatvrdne a stáva sa tvorom bažiacim po slastiach 
života. Ale je to potrebné? 
     Ak by sme súhlasili s výrokom Cicera, čo ja súhlasím, tak 
treba pokoru. Čím vyššie kráčame, tým viac pokory 
potrebujeme. Pretože vyvyšovanie nás neposúva ďalej, ľudia sa
časom od nás odvrátia chrbtom. Povedia si, to je ten namyslený
či namyslená. Pokora je dôležitá, neveríte? Pokiaľ by sme cez 
moc sa snažili získať úplnú moc alebo cez slávu celkovú slávu...
Kam sa dá až zájsť? Čím vyššie lietame, tým nižšie padáme, to 
je predsa známe, milí prítomní. 
     Vyššie postavení, by sa mali správať nenadradene nad 
ostatnými. Majúci svoje postavenie, talent, či moc vykonávať 
veľké veci, by mali bez nadutosti vykonávať prospešné veci pre
druhých či už zabávať, potešiť alebo robiť pre blaho ostatných 
veci, za ktoré im budú ostatní vďační a za ne si zaslúžia od 
iných uznanie. Uznanie je viac ako sláva, služba občanom je 
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viac ako moc nad nimi a popularita? Tá má tiež svoje medze. 
Menej je niekedy viac.

     Tak či tak, pokoru potrebuje svet, a či nie? Je od nás na to 
dosť vôle, zmeniť pokorou svet a nebyť príliš dravo súťaživými? 
Mojím želaním je, aby sme s pokorou kráčali dennodenne, a to 
aj keď sme nižšie či vyššie postavení. Je to skvelá cnosť, a preto
vás prosím. Hľaďte na vyššie ciele, ako sami na seba, na svoje 
ego, pokorou osviežite si život, vytriezviete z rôznych pohnútok,
túžob, ktoré nie sú pre spoločenstvo podstatné...

Ďakujem vám za vašu pozornosť. Prajem príjemný deň vám 
všetkým.
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